
Vážený pane doktore, 

 

              obracím se na Vás, Vaši kancelář, s žádostí o poskytnutí informace z proběhlého 

výzkumu Mgr. Šabatové z roku 2019.  

Jmenuji se , pracuji na pozici anesteziologické sestry 

. Již několik let se zabývám 

individuálním přístupem při úvodu do celkové anestezie při stomatologickém ošetření 

pacientů s pervazivní poruchou nebo s mentálním postižením. 

Zřídila jsem cvičnou zubní ordinaci v prostorách neziskové organizace , školím rodiče o 

přístupu na operačním sále, zavedla jsem dotazník osobnostních rysů do standardizovaných 

předoperačních dokumentů v naší nemocnici. Ale pro zájem jsme jej předali i do jiných 

nemocnic. Své magisterské studium jsem zasvětila stejnému tématu a při psaní práce jsem 

byla v kontaktu i s kanceláří ombudsmana, která mi poskytla mnohé informace, které jsme v 

diplomové práci uvedla.  

Jedná se mi o rozsáhlé dotazníkové šetření zahájené v roce 2018 v rámci České republiky, 

zaměřené na praxi při poskytování konzervačně - chirurgického ošetření v celkové anestezii 

u  lidí s  MP a PAS. Ombudsmanka přizvala ke spolupráci 35 zdravotnických zařízení, která 

měla smlouvu s pojišťovnami na poskytování zubní péče v celkové anestezii. Informace byly 

poskytnuty ombudsmance na základě garance anonymity těchto zařízení.  

Pracoviště, které ombudsmanka oslovila, pak pouze zhruba polovina dotazník vyplnila, zbylá 

ochránkyni sdělila, že v praxi konzervačně-chirurgická ošetření chrupu, o něž se v dotazníku 

ochránkyně zajímala, neprovádí. Takže z 35 pracovišť, jež mají smlouvy s pojišťovnami na 

výkony zaměřené na péči o mentálně postižené pacienty v celkové 

anestezii, praxi provozuje cca 12.  

Jsem si vědoma garance anonymity, kterou ombudsmanka dala zdravotnickým zařízením. 

Vím, že s seznamu byla určitě naše nemocnice , nemocnice u Sv. Anny v Brně, ostatní 

nemocnice neumím ani odhadnout. Odkrytí identity zbylých deseti nemocnic, by bylo pro 

mou další práci klíčové. V září absolvuji stáž právě v Brně, při anestezii neošetřitelných 

pacientů. Výměna zkušeností, jiný pohled, porovnání práce, vychytání lichých postupů.......to 

je to co si od všech stáží slibuji. V samém závěru mířím k vytvoření systému vzdělávání, 

školení, zdravotnických pracovníků pro prací s neošetřitelnými pacienty, na zvládnutí jejich 

obranných agresí na sále, na ochranu sama sebe, na ochranu pacientů při fyzické imobilizaci, 

která je mnohdy nevyhnutelná. Systém, který existuje pro sociální pracovníky. Nikoli 

zdravotníky. Jsem ve spojení s organizací Nautis, s PhDr. Jůnem i s PhDr. Pekarou, který se 

obecně agresí ve zdravotnictví zabývá. 

Tak moc bych potřebovala být ve spojení s kolegyněmi, které se o neošetřitelné pacienty na 

sále starají, tak jako my v . 

 

Prosím, je možné, že by mi byly poskytnuty informace o identitě zařízeních zmíněných v 

šetření bývalé ombudsmanky? Pro dobrou věc a pokrok v péči o naše pacienty. 

 

S úctou Mgr.

 

Přikládám diplomovou práci, jako důkaz mého tvrzení. 

 

 




